
NIBI 1 AV 2023 

Verslag van de Algemene Vergadering (AV) van het 
Nederlands Instituut voor Biologie 

Gehouden op woensdag 19 april 2023, aanvang 17.00 uur. We waren te gast bij de Universiteit van 
Amsterdam, Swammerdam Institute for Life Sciences. 

 
 
Aanwezige leden: Ingeborg Scheurwater, Gert van Maanen, Jaap Nolthenius, Harm Jaap Smit, John 
van Ruiten, Stanley Brul, Marie-Christine Knippels, Rina van Rooijen, Thirza Weenink, Loes Hooijboer, 
Roy Erkens en Leen van den Oever. 
Bericht van verhindering van: Ruben Kok, Peter Bertens, Bas Reichert, Vera van Noort, Jeffrey 
Verhoeff, Ishara Merhai, Menno Wierdsma, John van der Willik en Maurice Martens. 
 
1) Opening, vaststelling van de agenda, mededelingen en ingekomen stukken. 
 
De voorzitter Stanley Brul opent de vergadering met een woord van welkom. Er zijn verder geen 
mededelingen of ingekomen stukken. De agenda wordt vastgesteld. 
 
2) Vaststelling van de verslagen van twee Algemene Vergaderingen gehouden op 20 april 2022. 
 
De verslagen worden ongewijzigd vastgesteld. Naar aanleiding van de verslagen merkt Leen van den 
Oever op dat de nieuwe statuten inmiddels zijn gedeponeerd. Ze staan ook op www.nibi.nl. 
 
3) Bespreking en vaststelling van het jaarverslag 2022. 
 
Leen van den Oever geeft een korte toelichting. Het jaarverslag is dit jaar opgesteld langs de lijnen 
van de in de nieuwe statuten opgenomen doelstellingen van het NIBI. Er waren in 2022 bijzondere 
momenten zoals de verhuizing van het bureau van het NIBI naar Bilthoven. Stanley Brul vult aan dat 
het NIBI ook een belangrijke rol heeft gespeeld bij het tot stand komen van het Sectorplan Biologie. 
John van Ruiten merkt op dat het een prettig leesbaar verslag is geworden. Het jaarverslag wordt 
vervolgens door de vergadering vastgesteld. 
 
4) Bespreking van de jaarrekening 2022 en begroting 2023. 
 
Harm Jaap Smit geeft een toelichting op de jaarrekening. In algemene zin kan worden gezegd dat het 
jaar 2022 financieel goed is verlopen. Opmerkelijk is de forse verhoging van de kosten voor 
verzending van Bionieuws. PostNL is helaas de enige overgebleven aanbieder in de markt. Er is een 
negatieve post van 9000 euro doordat de afrekening van de NOW iets negatiever was dan voorzien. 
Verder waren er extra bankkosten doordat ANB-AMRO stopte met een van de producten. Deze twee 
laatste zaken zijn de oorzaak van het negatieve resultaat. Zonder deze incidentele zaken is het doel 
van het NIBI bereikt te weten ongeveer op nul uitkomen. Ten aanzien van de begroting 2023 merkt 
Harm Jaap Smit op dat er conservatief is begroot. De begroting komt uit op een verlies van 1000 
euro. In 2023 zullen de personeelslasten hoger zijn door een loonstijging van in eerste instantie 7%. 
Er zullen ook wat extra kosten zijn voor opslag van materiaal. Maar doordat de huur van het NIBI-
bureau ongeveer de helft is van wat voor de vorige locatie werd betaald komt de post huisvesting in 
2023 lager uit. De opbrengsten voor de training microscopie zullen in 2023 lager zijn. De beschikbaar 
gestelde microscopen raken op. Loes Hooijboer vraagt zich af wat de post vergoeding diensten van 
140 euro over gaat. Leen van den Oever komt hier later op terug.  
 
5) verslag van de kascommissie over het financieel jaarverslag 2022. 
 
Op 17 april 2023 heeft de kascommissie de jaarlijkse controle van de cijfers over het boekjaar 2022 

verricht door met de directeur en de penningmeester van gedachten te wisselen over het financiële 
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beleid van de vereniging. Vragen over de balans, de winst en verliesrekening en de begroting zijn 

helder beantwoord door de directeur en de penningmeester. 

 
Terugblik 

De kascommissie heeft wat onduidelijkheden in de jaarrekening van de accountant doorgenomen met 

de directeur en penningmeester, er waren wat problemen met bedragen die op een aantal plaatsen in 

het document voorkwamen, dit heeft geen invloed op de in Bionieuws gepubliceerde cijfers, deze zijn 

correct. Echter er is een storende fout in de cijfers in Bionieuws, namelijk de effecten zijn voor het 

einde van het jaar verkocht en dit bedrag is opgenomen in de balans. Desalniettemin is de 

kascommissie tevreden over de inzichtelijkheid van de jaarrekening. Op dit moment zien de financiën 

er naar mening van de kascommissie goed uit. De financiële situatie van het NIBI is duidelijk, er is een 

negatief resultaat van € 13.640.  Dit lagere resultaat is goed te verklaren en wordt voornamelijk 

bepaald door een correctie van de NOW-subsidie. De werving van studentleden via de 

studieverenigingen blijft succesvol en zorgde ook in 2022, ondanks de lastige omstandigheden voor 

een continue aanwas van nieuwe leden en een evenwichtige opbouw van het ledenbestand. De 

kascommissie is dan ook verheugd dat het aantal betalende leden wederom is toegenomen, tot meer 

dan 6200 leden. De kascommissie blijft, op persoonlijke titel, van mening dat een Nederlands bioloog 

qualitate qua lid van het NIBI moet zijn. We zijn er nog niet. De kascommissie complimenteert het 

personeel van harte en vooral de redactie van Bionieuws voor de inzet tijdens de huidige moeilijke 

periode, zo heeft zij met plezier Bionieuws wat onverminderd is verschenen, gelezen. De kascommissie 

heeft met genoegen gezien dat ook de diverse conferenties weer doorgang konden vinden en goed 

bezocht zijn. Al met al heeft het NIBI, samen met haar netwerk, de biologie ook in 2022 weer verder 

op de kaart gezet, de kascommissie vindt dit letterlijk en figuurlijk van levensbelang. De kascommissie 

stelt vast dat het NIBI het afgelopen jaar met een toename van de omzet van 10% weliswaar in 

financiële zin goed heeft gefunctioneerd maar er moet aan gedacht worden dat de inflatie eveneens 

fors is gestegen. De kascommissie begrijpt dan ook het voorgenomen besluit van het bestuur om de 

contributie met 5 euro te verhogen.  

 

Vooruitblik 

De kascommissie blijft van mening dat het vermogen nog steeds verder moet worden aangevuld vooral 

omdat er dit jaar een verlies is geleden. Aangezien de kascommissie bij het NIBI niet alleen over de 

centen gaat, maar ook een gewaardeerde blik werpt op de gang van zaken zijn er nog een aantal 

punten van belang. De kascommissie ziet met genoegen dat medewerkers van het NIBI betrokken zijn 

bij de herziening van de curricula in Nederland waar ook voor het VMBO verbeteringen worden 

doorgevoerd. Lobby en voorlichting is én blijft broodnodig om de reactie van de maatschappij op de 

vaak snelle respons op problemen te ondervangen, het gaat velen te snel. De kascommissie stelt vast 

dat de begroting voor 2023 voorts gedegen en voorzichtig is opgesteld, maar merkt op dat de toekomst 

onzeker is zeker gezien de Oost-Europese problematiek en de maatschappelijke onrust rond de 

ammoniak en stikstofoxide problematiek, klimaat en biodiversiteit.   

 
Advies 
De kascommissie adviseert de Algemene Vergadering om het financieel jaarverslag 2022 conform het 
voorstel van het bestuur vast te stellen, de begroting 2023 accorderen en de penningmeester te 
dechargeren. 
Uit de vergadering komt een compliment voor het werk van de kascommissie. Leen van den Oever 
merkt nog op dat het versterken van de financiële positie van het NIBI ook kan door bijvoorbeeld 
legaten. Daarvoor wordt gewerkt aan de ANBI-status.  
De Algemene Vergadering gaat akkoord met het voorstel van Harm Jaap Smit om de kascommissie in 
de huidige samenstelling te herbenoemen. Zowel Jaap Nolthenius als Maurice Martens hebben 
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aangegeven de herbenoeming aan te nemen. Zij geven aan dat het goed zou zijn om er een derde 
persoon bij te vragen. Dat lid zou dan in de volgende Algemene Vergadering toe kunnen treden tot 
de kascommissie. Leen van den Oever zegt toe op zoek te gaan naar iemand met een financiële 
achtergrond. 
 
6) Vaststelling van de jaarrekening 2022 en de begroting 2023. 
 
Stanley Brul bedankt de kascommissie voor het uitbrengen van het verslag en stelt de vergadering 
voor om het financiële verslag te accorderen en de penningmeester te dechargeren. De vergadering 
stemt hiermee in. De begroting 2023 wordt door de vergadering ongewijzigd goedgekeurd.  
 
7) Vaststelling van de contributie. 
 
Het bestuur stelt voor om de contributie voor 2024, gezien de gestegen kosten, te verhogen van 97 
euro naar 102 euro bij automatische incasso. Collectieve lidmaatschappen gaan van 80 euro naar 85 
euro per persoon. Studentlidmaatschappen worden 25 euro per jaar tot en met het jaar waarin men 
26 wordt. Het is de inschatting dat deze verhoging geen groot effect zal hebben op het aantal leden. 
De grootste wisselingen in het ledenbestand vinden plaatst bij de studentleden. Het voorstel om de 
contributie per 2024 met 5 euro te verhogen wordt overgenomen door de vergadering.  
 
8) Bestuursverkiezing.  
 
Aftredend en herkiesbaar zijn Marie-Christine Knippels, Stanley Brul, Peter Bertens en Roy Erkens. 
Aftredend en niet herkiesbaar zijn Vera van Noort en Jeffrey Verhoeff. Harm Jaap Smit neemt het 
voorzitterschap even over. De vier kandidaten die zich herkiesbaar hebben gesteld, worden 
herbenoemd. 
Het bestuur gaat in overleg met het LOBS en de BMSO kijken naar de mogelijkheid van student-
bestuursleden. Roy Erkens komt met het idee om een soort klankbordgroep van studenten te maken. 
John van Ruiten voegt toe dat een bijeenkomst twee keer per jaar met het LOBS en het BMSO ook 
prima zou zijn. Als er geen bestuurslid gevonden wordt, dan wordt dit overlegmodel opgepakt. Roy 
Erkens spreekt zijn voorkeur uit voor de overlegstructuur. Leen van den Oever gaat daarin mee en 
ziet in het bestuur graag alleen volgens de statuten aangestelde leden, ook vanwege de 
vertrouwelijke zaken die in het bestuur aan de orde zijn.  De vergadering ondersteund het oprichten 
van een advies/overleg structuur. 
 
9) Actuele zaken bij het NIBI en Bionieuws. 
 
Leen van den Oever geeft een beeld van het werk op het NIBI-bureau. Door het uitvallen van een 
medewerker wordt de Week van de Biologie wat minder groots aangepakt. Verder is het druk. Er 
staan weer drie conferenties op het programma. Naar de vmbo-conferentie komen naar verwachting 
350 deelnemers. Het programma is weer prima. De NIBI-conferentie wordt weer in het najaar 
gehouden. De conferentie voor NME en basisonderwijs is in maar 2024. Voor die conferentie wordt 
samenwerking gezocht met andere partijen. 
Naast de conferenties lopen er projecten. Jong Leren Eten gaat weer voor twee jaar door en er zijn 
opdrachten van het Netwerk Groene Bureaus en van Plantum. Het project met Matchis 
(stamceldonatie) wordt dit jaar afgerond. 
Tycho Malmberg is voor een dag in de week gedetacheerd bij SLO als vakexpert biologie bij de 
ontwikkeling van een nieuw examenprogramma voor het vmbo en een revisie voor havo en vwo. 
Veel voorwerk wordt overigens opgepakt door stagiaires. 
 
Gert van Maanen geeft een toelichting op het werkt van de redactie. De redactie heeft een stabiele 
bezetting. De redactionele productie blijft gelijk. Ook bij Bionieuws zijn stages mogelijk. Nu is er 
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stagiair die winnaar was van de columnwedstrijd. Aafke Kok gaat in de zomer 3 maanden op reis. Dat 
is mogelijk door een periode onbetaald verlof. De KNDV bestaat dit jaar 100 jaar. Er wordt een 
poging gedaan om ze te interesseren voor een themanummer. 
Stanley Brul vraagt of de app veel wordt gebruikt. Gert van Maanen geeft aan dat dit niet zo is. Roy 
Erkens vraagt naar de verwachting over de toekomst van Bionieuws. Gert van Maanen geeft aan dat 
daar nog verder over gesproken moet worden. Roy Erkens stelt voor om de behoefte van de leden te 
peilen en ook om scenario’s te ontwikkelen. Verder zou het goed zijn om een sessie met 
studieverenigingen te beleggen en daar de behoefte te peilen. Gert van Maanen komt nog met het 
idee om Bionieuws in alle openbare bibliotheken beschikbaar te maken. Roy Erkens komt nog met 
het idee om bijvoorbeeld 3 artikelen die niet in Bionieuws staan via de app exclusief beschikbaar te 
maken.  
 
10) Rondvraag en sluiting. 
 
Leen van den Oever deelt mee dat hij uiterlijk per 18 mei 2024 met pensioen gaat, hij wordt dan 67 
jaar. In dit kader gaat het bestuur aan de slag met het ontwikkelen van een blik op de komende vijf 
jaar van het NIBI. 
Loes Hooijboer gaat de studiespecial vmbo maken. Een poging om het succes van de havo/vwo 
studie special ook in het vmbo verder te zetten. Gert van Maanen geeft aan dat er in de RAR 
aandacht is gevraagd voor het mbo in Bionieuws. De redactie gaat daar iets mee doen. 
Christine Knippels geeft aan dat het thema voor de NIBI-conferentie WEERSTAND is. Ze nodigt de 
aanwezigen uit om mee te denken over het programma. Overigens is er al een toezegging van 
Marion Koopman om de ochtendlezing te verzorgen. Roy Erkens wijst op het katern veerkracht van 
de stichting Biowetenschap & Maatschappij. Wellicht staan daar ideeën in. 
 
Niets meer aan de orde zijnde sluit Stanley Brul de vergadering om 18.30 uur. 
 


